
 
 
 
Merknader til høringsnotatet om endringer i barnehageloven. 
Fra private barnehager i Stjørdal.  Vi utgjør  halvparten av alle barnehager i Stjørdal. 
 
Barnehagerett 

• Vi ønsker en rett til barnehageplass velkommen. 
Har man full barnehagedekning så har man full barnehagedekning.  Da er det unødvendig å 
skape en kunstig ventetid.  Tiden det tar å skaffe plass må ikke være lengre enn 3 måneder. 
Er dette godt kjent blant brukerne så settes de i stand til å søke barnehageplass i rett tid slik 
at de får plass når de har behov for den.  Kommunen skal ha adgang til fødselstallene slik at 
de har god oversikt over etterspørselsbehovet og dermed har de tid nok til å iverksette 
nødvendige tiltak. 

 
• Tilgjengelighet.  Tilbud om plass innenfor kommunegrensen. 

 
• Finansiering gjennom inntektssystemet. 

 
Vi er svært skeptisk til en omlegging fra øremerking til rammeoverføring.  Dette vil øke 
sjansene for at kvaliteten på barnehagene vil variere veldig fra kommune til kommune. Alt 
etter kommuneøkonomien. Erfaringene fra skolesektoren underbygger dette. 
 
Alle barnehager må sikres en forutsigbar økonomi uansett om de er kommunale eller ikke 
kommunale.   Vi har 85% dekning pr. i dag av hva det koster å drive en kommunal 
barnehage.   
 Hvert år er skjønnstilskuddet like spennende – får vi nok til å klare oss eller går vi 
underskudd.  Vi kan ikke på noen måte se at  rammeoverføringer vil gi oss noe 
gunstigere utgangspunkt i forhold til midler og det å være privat når alle forskrifter 
og rettigheter faller bort.  Da har vi ikke noen 85% regel lenger heller.   
De private barnehagene må ikke bli en salderingspost når kommunebudsjettet kommer 
opp. 
 
Skulle imidlertid rammefinansiering komme må de barnehager som eksisterer når dette 
eventuelt trer i kraft ha de samme rettigheter som i dag fra kommunen.  Dvs. vi finansieres 
etter 85% regelen og forskriften som gjelder som om midlene skulle være øremerket.   Ny 
etableringer etter at rammetilskudd eventuelt er innført  kan kommuene selv vurdere 
behovet av i forhold til etterspørsel av plasser i forhold til full barnehagedekning. 
Vi støtter PBLs brev som er sendt ut pr. 21.11.07 : 
Krav til et fremtidig system for driftstilskudd til barn som går i private barnehager; 
1. Systemet må være forutsigbart 
2. Systemet må gi økonomisk likebehandling av barn i barnehage, uavhengig av hvem 

som eier barnehagen. 
3. Systemet må være etterprøvbart. 
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